
Vervolg van pag. j . 
Ook ten opzichte van de V.U. geldt dit. Zij is 

geloofsstuk, een werk Gods en zal dat blijven zoolang wij 
gehoorzaam zijn. Zij heeft het thans moeilijk. Het ge
bouwenvraagstuk is nijpend. De begrooting geeft een 
jaarlijksch tekort van anderhalve ton aan. Noodzakelijke 
voorzieningen ten behoeve van het onderwijs moeten 
Directeuren afvrijzen om de financiën. Kan dit alles in 
orde komen, in een tijd van groote schaarschte en zware, 
schier ondragelijke publieke lasten? Ja, mits het geloof ons 
dringt tot het ,,Halleluja". Dan, als het geloof ons . in 
brand zet en de vlam des harten uitslaat, wordt de daad 
gevonden, de daad van het offer. W e hebben onze Uni
versiteit noodig, meer dan ooit. Het leven roept, steeds 
krachtiger, om hulp en voorlichting van de wetenschap, op 
alle terreinen en in alle verhoudingen. De taak van hoog
leeraren, oud-leerlihgen en studenten van de V.U. is 
zwaar en hoogst verantwoordelijk. Hun kracht zij uit de 
Goddelijke roeping, diep ernstig maar tevens zoo heer
lijk: ,,Alles, wat adem heeft, love den Heere !" 

Huishoudelijke Zaken. 

Op voorstel van den Voorzitter werd besloten tot het 
verzenden van telegrammen aan H. M. de Koningin en aan 
den President-directeur Dr J. J. C. van Dijk, die door 
ongesteldheid de vergadering niet kon bijwonen. Het 
jaarverslag, in het V.U.blad voor Juni opgenomen en aan 
alle leden en begunstigers toegezonden, werd zonder 
bespreking goedgekeurd. Ook de jaarrekening over 1946, 
in hetzelfde V.U.blad geplaatst, ontmoette geen bezwaren 
en de vergadering stemde dan ook in met het schriftelijk 
ingekomen advies van de Commissie van Toezicht op het 
geldelijk beheer, om de rekening goed te keuren en den 
Penningmeester decharge te verkenen van het gevoerde 
beheer. De voorzitter dankte Mr G. H. A. Grosheide 
voor zijn veelomvattenden arbeid als penningmeester 
verricht. Voor het opnemen van de stemmen bij de ver
kiezing van een bestuurslid en een lid van de Commissie 
van Toezicht werd een commissie aangewezen, welke 
rapporteerde dat met meerderheid van stemmen gekozen 
waren, als directeur de heer H. van Namen te Amsterdam 
en als lid der Commissie van Toezicht de heer S. Eisma 
te Amsterdam. De aftredende heeren (bestuurslid Mr G. 
H. A. Grosheide en lid C. v. Toezicht P. G. van Berge) 
ontvingen dan dank der Vereeniging bij monde van den 
voorzitter, waarbij hij bijzonder wees op de groote be- • 
teekenis van den arbeid door Mr Grosheide verricht, die 
gelukkig op verzoek van Directeuren bereid gevonden 
werd op hun vergaderingen te blijven tegenwoordig zijn en 
met zijn kennis en ervaring Directeuren te djenen. 

In behandeling kwam thans het voorstel van het lid 
der Vereeniging, Mr K. Groen te Utrecht, tot wijziging 
van het reglement, waardoor de eisch vervalle, dat Direc
teuren, Curatoren en leden van de commissie van enquête 
lid moeten zijn van een kerk, behoorende tot het Kerk
verband der Gereformeerde Kerken in Nederland. Vol
staan wordt dan met den statutairen eisch, dat door de 
bedoelde functionnarissen moet worden onderteekend de 

verklaring, dat zij voor zichzelven persoonlijk het in artikel 2 
der statuten aangegeven standpunt aanvaarden en bij al 
hun handelingen en in de eerste plaats de handhaving van 
het daaruitgesproken beginsel beoogen. 

Over dit voorstel, dat door omstandigheden buiten 
schuld van den inzender te laat was ingekomen om op de 
vorige jaarvergadering in behandeling te kunnen komen, 
was door Directeuren een praeadvies uitgebracht en aan 
alle leden der Vereeniging toegezonden. Na een kort 
historisch overzicht over de geschiedenis waardoor de 
bepaling dat voor de betreffende functionarissen de eisch 
geldt, dat zij lid moeten zijn van eene kerk, behoorende 
tot het kerkverband der Gereformeerde Kerken in Neder
land in dat Huishoudelijk Reglement en in de Instructie 
voor het Bestuur is opgenomen, komen Directeuren in het 
praeadvies tot de conclusie dat, hoewel op principieele 
gronden de handhaving van de bepaling niet vereischt is, 
zelfs bezwaren tegen handhaving niet te ontkennen zijn, 
het toch bij de kerkelijke toestanden zooals die voor het 
oogenblik liggen, niet wenschelijk moet worden geacht 
de voorgestelde schrapping in overweging te nemen. Bij 
Directeuren weegt daarbij in het bijzonder dat het thans 
doen vervallen van de bepaling onvermijdelijk onge-
wenschte reacties moet wekken en zij adviseeren derhalve 
het voorstel niet aan te nemen. 

Mr Groen, die zelf de vergadering niet kon bij
wonen, had zijn bezwaren tegen dit praeadvies uitvoerig 
schriftelijk ingebracht, zijn verklaring werd door den 
secretaris. Mr J. Terpstra, voorgelezen. Aan de be
spreking over dit punt werd deelgenomen door de leden 
H. Algra (Huizum), K. Verhoeven (Leidschendam), Dr R. 
Schippers (Rotterdam), Mr Th. A. Versteeg (Amsterdam) 
en Dr N. J. Hommes (Hillegersberg). Hoewel niet direct 
het voorstel Mr Groen verdedigend, dat voor hen te zeer in 
het raam van de kerkelijke geschillen in de Geref. Kerken 
is geplaatst, maakten zij toch ernstige bezwaren tegen het 
praeadvies van Directeuren dat om practische bezwaren 
den principieelen kant van de zaak zou willen voorbijzien 
of althans niet voldoende tot zijn recht laten komen. Het 
voorstel van den heer Algra om thans geen beslissing te nemen 
doch aan eén Commissie van door Directeuren aan te wijzen 
personen op te dragen het vraagstuk principieel te bestu-
deeren, werd door de andere sprekers gaarne ondersteund. 

De Voorzitter merkte op, dat inderdaad het prae
advies zeer bepaald rekent met het beleid, dat onder de 
gegeven omstandigheden van groote beteekenis is. Het 
gaat niet om het invoegen van een bepaalde zinsnede doch 
er is een voorstel om een toestand die ruim 40 jaren 
bestaat, thans te veranderen. Daartoe zien Directeuren 
geen principieele noodzaak. Toch zijn zij gaarne bereid 
de beslissing uit te stellen en te overwegen op welke wijze 
de verdere behandeling van deze materie nader kan worden 
voorbereid. Aan Directeuren worde dan overgelaten of zij 
daartoe een commissie willen benoemen of niet. In elk 
geval kan op een volgende Algemeene Vergadering deze 
zaak opnieuw aan de orde worden gesteld. De vergadering 
ging met het voorstel van den voorzitter accoord, zoodat 
het punt thans van de agenda werd afgevoerd. 

1832 


